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Tisztelt Elnök Asszony!

„Miért nem támogatják a Iisztérzékenyeket ?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést
kívánok benyújtani Dr. Kökény Mihály, a Egészségügyi, Szociális és Családügyi Minisztériumának
miniszteréhez .
A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

Több ezer lisztérzékeny beteget tartanak nyilván hazánkban. E betegek csak speciális étkezéssel
képesek megőrizni egészségüket . Igenám, csakhogy táplálkozásuk körülbelül nyolcszor drágább,
mint az átlagos ember élelme . Számukra például egy kilogrammnyi rizs- vagy kukoricalisztből
készült kenyér előállítása kb . 1 .000 forintba kerül. Egy tízdekás keksz vagy nápolyi is tízszer többe
kerül, mint az egészséges emberek által fogyasztható termék .
Eppen ezért a legtöbb európai országban szociális támogatást (vagy szubvenciót) kap a

coeliákiás beteg. Finnországban a felnőttek támogatása 21 EUR/hó, a gyermekeké 76 EUR/hó .
Franciaországban a tíz év alatti gyermekek támogatása 35 EUR/hó, a többieké 45 EUR/hó .
Luxemburgban minden termék ingyenes 87 EUR/hó értékig a lisztérzékenyek számára . Máltán
100 EUR/hó a támogatásuk . Norvégiában 197 EUR/hó, Olaszországban egy éves korig 44
EUR/hó, 1-5 éves korig 62 EUR/hó, 5-10 éves korig 94 EUR/hó, felnőtt férfiak esetében 139
EUR/hó, felnőtt nőknél 98 EUR/hó a támogatás .
Az esetek nagy részében a TB vagy a kormány adja ezeket az összegeket a lisztérzékenyeknek .
Magyarországon jelenleg alkotmányos jogsértés állhat fenn, amikor a glutén-intoleráns betegek

semmilyen támogatást nem kapnak a társadalombiztosítási rendszertől annak érdekében, hogy
egészségüket az orvostudomány mai állása szerinti egyetlen módon fenntartsák, életminőségük és
életesélyük megközelítse az egészséges emberekét . Nem kapnak semmilyen ellenszolgáltatást sem
az általuk befizetett társadalombiztosítási járulék ellenében - akkor sem, amikor az egészségük
megtartása jelentős költségekkel terheli őket .
Kérdezem Miniszter Urat :
Miért nem támogatják a lisztérzékenyeket? Milyen intézkedések várhatók e jogsértő, az

esélyegyenlőséget figyelmen kívül hagyó gyakorlat megváltoztatása érdekében?

Tisztelettel várom válaszait!
Budapest, 2003 . október 6 . .
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